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t „ W Rada Okręgu Nr 13
Bydgoskie Posiedzenie Rady Okręgu nr 13 - Bydgoskie

z dnia 26.04.2022, spotkanie zdalne poświęcone parkowaniu

Lista obecności - członkowie RO nr 13:

1. Maciej Stawiski - przewodniczący

2. Anna Lamers - zastępczyni przewodniczącego

3. Katarzyna Krynicka-Szroeder - sekretarz

4. Maria Pekasiewicz

5. Aldona Mackiewicz

pkt 1 Lista obecności - jest quorum.

2. Program obrad: otwarcie, przyjęcie porządku obrad, prootkół z wizji nad Martówką, 
wniosek M. Pekasiewicz - sprzątanie, A. K-D - udostępnienie pełnego projektu dla Bydgoskiej, 
Wyznaczenie miejsca przy Bydgoskiej 106, Wizja lokalna przy Stromej, Inwestycje drogowe - 
punkt uwzględniony przy okazji wizji nad Martówką.

Głosowanie nr 1 Przyjęcie porządku - za 5, przeciw 0, wstrzymujących się 0

3. Ja przedstawienie protokołu ze spotkania nad Martówką.

4. M. Stawiski - dostaliśmy inwentaryzację drzew przeznaczonych do wycinki, jeszcze raz 
przedstawienie. Trzeba sprawdzić, czy to te planowane, czy jeszcze kolejna decyzja się 
pojawiła. Jeśli chodzi o konsultacje, to do RO informacje dotarły, że będą. Szkoda, że nie 
poinformowano tak ważnych interesariuszy, jak Ogrody Działkowe.

A. Lamers - jest na FB "Moje Miasto Toruń", profil oficjalny Miasta, gdzie info o konsultacjach 
się nie pojawia. Tylko na BIPie. Wniosek o pismo do Miasta, by nacisnąć na Miasto o szersze 
informowanie o konsultacjach planowanych. Do tej pory ogłaszane są dyskretnie, by 
mieszkańcy jednak w dużej liczbie nie dotarli.

M. Stawiski - problem konsultacji jest taki, że są niskobudżetowe, albo bezbudżetowe. Ale 
fakt, FB jest bezpłatny.

A. Lamer - temat konsultacji ciągle wraca, przy każdej "aferze", że albo są źle ogłaszane, albo 
nierozpropagowane i nikt o nich nie wie. Pezpłatne posty, wydarzenia, TV Toruń, jako reklama 
społeczna też raczej lokalne radio poinformowało by mieszkańców za darmo.

M. Stawiski - teraz od 6 kwietnia do 5 maja są konsultacje sieci komunikacji miejskiej 
mieszkańcy mają możliwość przesyłania uwag. Później konsultacje w ramach Rad Okręgów. 
Coś o co wnioskowaliśmy jako Rada.

A. Lamers - teraz właśnie na stronach Miasta Torunia sprawdzamy z panią Pekasiewicz i nie 
ma żadnych informacji o prowadzonych konsultacjach. Ani w żadnych zakładkach, ani w 
aktualnościach. Tę informację koniecznie na naszego FB.

M. Stawiski - też na prywatne profile. Też istotna zmiana - urzędnicy informują RO, o 
prowadzonych konsultacjach. Osobiście dzwonią do Przewodniczącego.

A. Lamers - tę informację zrobić jawną. Niech w takim razie nasza RO ogłasza publicznie



konsultacje.

M. Stawiski - przygotuje projekt postu o tych konsultacjach.

A. Mackiewicz - o konsultacjach mieszkańcy tylko na BIPie się dowiedzą, także na samym BIPie mała 
czcionką na samym dole strony.

M. Skerska-Roman - poparcie dla tych głosów. Pani Radna ze swojej strony też z takim wnioskiem na 
następnej sesji złoży. Przyznaje, że by znaleźć te informacje trzeba wiedzieć, gdzie szukać i bardzo się 
postarać.

Wnioski: ja przesłać te punkty do Miasta. Przeredagowanie wniosków ze spotkania nad Martówką i 
przedstawienie ich, razem z protokołem ze spotkania, Radzie Miasta i Prezydentowi Zaleskiemu.

Punkty ustalone:

[18:59] Maciej Stawiski
1. Dwuetapowe konsultacje, pytanie mieszkańców przed stworzeniem koncepcji o wytyczne; 
trzeba stworzyć dodatkowo czytelne wizualizacje tego, co ma być zrobione; udostępniać 
czytelniejsze projekty bez dodatkowych elementów zaburzających czytelność jak np. sieci 
infrastruktury podziemnej

[19:03] Maciej Stawiski
2. Pozostawianie przewróconych drzew na brzegu Martowki od strony parku jako użytku 
ekologicznego - środowisko życia tysięcy organizmów

[19:06] Maciej Stawiski
3. Rezygnacja z gabionów po zabytkowej północnej stronie parku - zastąpienie ich 
elementami małej architektury stylistycznie dopasowanymi do parku romantycznego

[19:13] Maciej Stawiski
4. Prosimy o zgłoszenie do RDOS prośby o weryfikację, czy działania wykonawcy nie 
stanowiły naruszenia ochrony zwierząt w okresie zimowania (zimujące płazy, gady, owady) 
oraz likwidacji siedlisk dla awifauny

[19:17] Maciej Stawiski
5. Monitoring na południowym brzegu Martówki koło stanowisk grillowych ze względów 
bezpieczeństwa (niekontrolowany ogień bez opieki, dewastacje)

[19:18] Maciej Stawiski
6. Zlecenie wykonawcom sprzątania parku regularnego uprzątania terenu wokół grilli i całej 
Martówki zaraz po każdym weekendzie

[19:26] Maciej Stawiski
7. Wstrzymanie prześwietleń w parku do czasu dodatkowej ekspertyzy, o którą prosimy, i 
pozostawienie 5-10% martwych drzew na użytki ekologiczne

[19:28] Maciej Stawiski
8. Przekazanie informacji o planowanych nowych rozwiązaniach komunikacyjnych w 
okolicach ROD po zakończeniu rewitalizacji

[19:28] Maciej Stawiski
i zabezpieczeniu dojazdów do terenów ogrodów działkowych



Głosowanie nr 2 w spawie przyjęcia wniosków z wizji lokalnej nad Martówką 5 za, 0 rzeciw, 0 
wstrzymało.

5. Uprzątnięcie Alei NZS w Toruniu - zalegające liście

Głosowanie nr 3 w sprawie uprzątnięcia Alei NZS 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących

6. Przekazanie pełnej dokumentacji projektowej dla ul. Bydgoskiej do wglądu

Głosowanie nr 4 - 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

7. Wyznaczenie miejsca dodatkowego parkingowego przy ul. Bydgoskiej 106. Wydzielenie 
dodatkowego miejsca parkingowego za przejściem dla pieszych w pobliżu skrzyżowania z 
Przybyszewskiego.

Głosowanie - 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

8. Wojciech Nowak wniosek - prośba o wizję lokalną przy ul. Stromej odnośnie nielegalnego 
wysypiska na jednej z posesji wzdłuż ul. Stromej, kiedyś będącej terenem sadu, które może stwarzać 
zagrożenie pożarowe, ale też sanitarne. Spotkanie z Sanepide, i innymi służbami - do zastanowienia.

Głosowanie - 5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących sie.

9. Wolne wnioski - M. Pekasiewicz - wymalowanie pasów przejść dla pieszych na Wita Stwosza i 
Bolesława Prusa, żeby zapobiec parkowaniu na przejściach dla pieszych.

Głosowanie nr 7 - 5 za, 0 wstrzymujących, 0 przeciw

10. Spotkanie z Prezydentem Gulewskim 10 maja o 16:00

- wysłanie zaproszenia do Prezydenta

Głosowanie nr 8 - 5 za, 0 przeci, 0 wstrzymujących


